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Pasování v MŠ
Mateřská škola ve Starém Smolivci se v letošním školním roce loučí s jedním 

školákem. Proto pro něj připravily paní učitelky tradiční pasování z předškoláka 
na školáka. Protože se konečně mohou začít opět setkávat lidi, byla tato akce 
spojená s malou besídkou pro rodiče a ostatní členy rodiny. Dětičky nám 
předvedly, co se jim za těch pár měsíců ve školce podařilo naučit a všichni se 
společně rozloučili s Míšou, kterého čeká po prázdninách škola. Za své krásné 
vystoupení obdržely děti maličké dárky a Lukášek dostal výbavu do první třídy.

Eva Kubová
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Významná jubilea
v srpnu 2021
Kubová Olga  Dožice  60

Valentová Věra  Starý Smolivec 60

Krejčí Bohumil  Dožice  65

Panušková Anna Starý Smolivec 70

Hladík Karel  Starý Smolivec 71

Skýpalová Markéta Mladý Smolivec 72

Krejnický Josef  Starý Smolivec 72

Skuhravý František Starý Smolivec 73

Friedrich Otakar Radošice  73

Hellerová Marie Radošice  74

Skuhravá Růžena Budislavice  76

Kuglová Marie  Starý Smolivec 77

Sedláčková Marie Mladý Smolivec 80

Straková Marie  Mladý Smolivec 83

Zprávy z naší obce Blesková povodeň a lípa 
na hřbitově v BudislavicíchJak bylo již avizováno minule, tak červnové zasedání 

zastupitelstva obce se stalo prvním výjezdním zasedáním roku 

2021 a uskutečnilo se pod pergolou hostince na hřišti ve Starém 

Smolivci.

Hned v začátku byli omluveni čtyři zastupitelé, a tudíž se počet 

přítomných ustálil na čísle sedm. Program nasvědčoval tomu, že 

by jednání nemuselo trvat nějak dlouho a v osmnáct hodin mohlo 

jednání začít. Na začátku paní starostka přivítala přítomné 

zastupitele a i několik přítomných hostů. Po prvních bodech, které 

jsou důležité pro další průběh jednání, se schválilo rozpočtové 

opatření s pořadovým číslem 5/2021. Dále bylo potřeba 

projednat body týkající se závěrečných účtů a účetních závěrek. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí Závěrečný účet Svazku obcí 

okresu Plzeň – jih pro odpadové hospodářství za rok 2020, 

rozpočet na rok 2021 a střednědobý výhled rozpočtu na roky 

2022 až 2024. Rovněž zastupitelstvo schválilo Účetní závěrku 

Mateřské školy ve Starém Smolivci a rozdělení zisku za rok 2020, 

kdy byl zisk ve výši 627,40 Kč do rezervního fondu Mateřské 

školy. Také Obec předložila svou účetní závěrku a inventarizační 

zprávu a Závěrečný účet Obce Mladý Smolivec a zprávu 

o přezkoumání hospodaření, vše bylo bez závad a nic tedy 

nebránilo schválení. Mezi další body patřila žádost odboru 

životního prostředí plzeňského kraje o vyjádření se k návrhu na 

zrušení Přírodního parku Brdy, kdy se zastupitelstvo rozhodlo 

vydat své stanovisko na zachování přírodního parku Brdy. Již 

několik let Obec poskytuje dotace ze svého rozpočtu na podporu 

malých prodejen. Podpora byla schválena i na prodejnu 

v Radošicích a na druhou stranu může část této vyplácené 

podpory žádat od Plzeňského kraje, což také Obec učinila 

a požadovanou podporu obdržela formou dotace, jejíž přijetí bude 

nejprve nutno schválit. O podporu požádal naši Obec také Domov 

pro seniory Blatná, kde se starají o naše občany, a podpora byla 

domovu poskytnuta. Dále byly zastupitelstvu předloženy 

informace o fungování Svazku obcí pro odpadové hospodářství 

Plzeň-jih a ceny, které byly vyplaceny za odvoz a likvidaci 

nebezpečného odpadu, aby se mohli zastupitelé do budoucna 

rozhodnout, zda setrvat členem svazku i za podmínek, které 

svazek nastavil. Bude se též konat Valná hromada společnosti 

KAV Starý Plzenec a. s., které jsme akcionáři, a proto byla paní 

starostka zvolena jako delegát, který zde bude zastupovat naši 

obec. Kdo pozorně čte Smolivecké noviny, jistě ví, že se v našich 

obcích osazují nové prvky na dětská hřiště a na dnešním 

zastupitelstvu byl schválen nákup nových pískovišť. Dále 

proběhlo na faře v Budislavicích jednání se zástupci NPÚ Plzeň 

o případných budoucích stavebních úpravách. Ze stavebních akcí 

bych velmi rád vypíchl střechu na kulturním domě ve Starém 

Smolivci, kam se vrací tašky bobrovky a již se rekonstrukce chýlí 

ke konci. Již máme převzaty dřevěné i plastové kompostéry a až 

dorazí štěpkovač, budou si moci občané, kteří mají kompostéry 

objednány, je vyzvednout.

Jednání probíhalo rychle a červnové zasedání patřilo mezi ty 

rychlejší. Příští zasedání bude opět výjezdní a program bude opět 

dostatečně dopředu zveřejněn.

Jan Spour

místostarosta obce
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Přivítali jsme
v měsíci červnu

Rozárka Faměrová  Mladý Smolivec

První blesková povodeň prosvištěla našimi obcemi v noci z 23. 
na 24. 6. 2021. Asi v jedenáct hodin v noci začaly po obloze 
prosvítat blesky doprovázené hromobitím. A začalo pršet. Déšť byl 
však tak intenzivní, že se Smolivecký potok v pět hodin ráno již 
rozlil na okolní louky. U spodního mostu ve vsi Mladý Smolivec již 
nechybělo mnoho, aby na něm voda přetékala přes cestu. Déšť 
k ránu ustal a my začali řešit naplaveniny, větve a bahno se 
štěrkem, které se nám v obcích objevily. Voda řádila i v Dožicích 
a ve Starém Smolivci. Jen v Budislavicích voda neřádila. Za to zde 

napáchal škodu blesk, který rozlomil lípu vedle hřbitovní zdi. 
Velká část větví spadla na zeď a na tři hroby v rohu hřbitova. 
Hřbitov jsme museli uzavřít, protože hrozilo nebezpečí pádu 
rozlomeného stromu. Lípa byla odstraněna 30. 6. 2021 na 
náklady majitele a postupně se budou řešit škody na hřbitovní zdi 
a hrobech na hřbitově.

Přestože se jednalo o škody velké, určitě se nedá hovořit 
o katastrofě. Katastrofa se stala o den později na Jižní Moravě. 

Eva Kubová

Antigenní testování v Čížkově 

od 1. 7. 2021
pouze pátek 16 – 17 hod 
v budově pošty, Čížkov 30

Pro info volejte 737 920 450 – P. Kovaříková
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Tip na výlet s I. BTO

Město Písek Fara Budislavice
Již jste si jistě zvykli, že vám poslední dobou touto 

formou dávám tipy na výlety, které určitě stojí za to 
podniknout. V číslech minulých jsem spíš dával tipy na 
přírodní krásy, ale nejen v přírodě se nechají najít 
zajímavosti, které vás určitě potěší. Tentokrát zavedu 
čtenáře za zajímavostmi města Písku.

Mezi největší zajímavosti města samozřejmě patří 
Kamenný most v Písku, který ale tento název získal až 
v roce 2007. Během své výstavby byl nazýván pouze 
mostem kamenným a most měl být pojmenován podle 
prvního, který přes most překoná řeku Otavu. Podle pověsti 
jako první překonal řeku po mostě jelen, proto je most 
v historických análech nazýván mostem Jelením. Tento 
most se pyšní titulem nejstarší most v Čechách a patří mezi 
nejstarší mosty v Evropě. Starší byl pouze Juditin most 
v Praze přes Vltavu, který byl předchůdcem Karlova mostu. 
Most byl vybudován za vlády Přemysla Otakara II 
a zajímavé je, že byl vybudován na suchu, a po dostavbě 
byla řeka uměle svedena do stávajícího koryta pod most. 
Poprvé se o mostě zmiňuje Karel IV, ve svém nařízení, aby 
všechny pokuty vybírané ve městě byly použity na jeho 
údržbu. Ale dost již o mostu. Písek má i jiné zajímavosti, 
které stojí za zhlédnutí. Nedaleko již zmiňovaného mostu, 
na náplavce jsou každý rok zhotovovány sochy z písku. 
Jedná se o projekt, který je realizován každoročně 
a zajímavá je už jen samotná výroba sochy. Písek totiž není 

ničím spojován a sochy drží pohromadě pouze hutněním 
a posléze začne sochař sochy tvořit. Mnohé z vás 
samozřejmě napadne, že sochy nemůžou dlouho vydržet, 
protože je musí rozpustit déšť. I pro mě bylo překvapením, 
že sochy déšť vydrží, i když postupně začínají podléhat 
zkáze. V roce 2013 je úplně zničila povodeň a oproti tomu 
byl rekordmanem v životnosti rok 2018, kdy sochy vydržely 
až do prosince. Další zajímavostí města je vodní elektrárna 
a přilehlé muzeum. Zdejší elektrárna je rovněž nejstarší 
tohoto typu v Čechách. Během návštěvy je možno se dostat 
až do samého srdce elektrárny, která stále dodává elektřinu 
do sítě. V muzeu je k vidění i rarita, kterou je exponát 
Girardovi turbíny unikátní konstrukce. V nastalém čase je 
ale před návštěvou vhodné si ověřit otevírací dobu muzea, 
neboť se za poslední dobu hodně měnila a také jak víme, 
byla muzea také uzavřena. Po prohlídce muzea můžete 
využít procházku po břehu řeky |Otavy, kde se nachází 
několik hospůdek a grilů s romantickým posezením 
a výhledem na řeku.

To bylo město Písek a další typ na výlet s I. BTO. V měsíci 
červenci vyráží již I.BTO na splouvání Vltavy z Vyššího 
Brodu do Boršova nad Vltavou, takže v příštím vydání vyjde 
popis plavby s tipy na ubytování. Všem čtenářům přeji 
krásné letní měsíce a nádherné výlety, kterých si doufám již 
budeme moci užívat bez omezení.

Jan Spour

Budovu fary v Budislavicích si jistě každý čtenář dokáže 
představit, neboť tato budova patří spolu s kostelem 
k místním monumentům. Dnes bych chtěl čtenářům 
přiblížit historii této budovy až po současnost.

Nejprve byl v Budislavicích kostel a první duchovní 
správci byli ubytování na faře, která byla ještě možná 
středověkého původu. Z roku 1723 hovoří archiv čížkovské 
fary o této staré budově, která se měla nacházet jižně od 
kostela na místě č. p. 7, které vlastnila rodina Pošibalů do 
roku 1839. Nová stávající budova vznikla na opačné 
straně, tedy severně od kostela při cestě směrem na 
Kladrubce. Dne 14. 12. 1785 podepsali rychtáři všech 
přifařených vsí, tedy Tomáš Spour z Budislavic, Bartoloměj 
Mašek z Přebudova, Vojtěch Vavřík z Kladrubec a Matěj 
Sedláček z Mladého Smolivce a ještě další dva sedláci 
prohlášení, že všichni sedláci povinovaní potažnou 
robotou, vykonají pro výstavbu obydlí pro duchovního 
pastýře tři dny roboty tak, jak jim to vrchnost nařídí. Protože 
se několik let nic nedělo, tak v roce 1792 požádali farníci 
krajský úřad v Písku, aby výstavbu podpořil. V roce 1793 
byly uzavřeny smlouvy na jednotlivé práce. Zednické práce 
byly zadány panu Václavu Kopřivovi ze Spáleného Poříčí 
a Janu Raškovi z Budislavic, tesařské Vavřinci Karasovi ze 
Spáleného Poříčí, truhlářské Josefu Smrčkovi z Budislavic 
a zámečnické Josefu Waldmanovi z Kasejovic. Na úhradě 
nákladů se podílel velkostatek a farníci, ale není jasné, 
v jakém poměru. Kdo vytvořil plány pro stavbu obydlí 
duchovního správce nelze říci, avšak se dochovaly dva 
signované zednickým mistrem Antonem Schackem. 
Návrhy byly dva pro patrovou budovu, jeden skromnější 
a druhý prostornější a honosnější. Jestli došlo k realizaci 
některého z nich, nebo jiného návrhu, to není známo. 
K obydlí duchovního správce patřila též stodola a ve druhé 

části chlév pro krávy, a byl zde přistavěn i chlívek pro 
prasata a kurník. Do farského dvora se vjíždělo ze silnice na 
Kladrubce a přes stodolu z cesty na hřbitov. Tyto vjezdy jsou 
zde patrny ještě dnes. Za farou směrem ke hřbitovu se 
rozkládala zeleninová zahrádka se studnou a sad. Posled-
ním zde žijícím duchovním správcem byl P. František Šulc, 
na kterého ve svém vypravování narážel můj děd, protože 
zde mezi místními zanechal nesmazatelnou stopu. Fara 
osiřela a od sedmdesátých až do začátku devadesátých let 
ji jako byt využívalo místní zemědělské družstvo. Po vydání 
v restitucích církvi se nikdy nepodařilo faru natrvalo osídlit 
a příležitostní nájemníci ji spíše devastovali. Posléze byla 
nabízena k prodeji a o její koupi se zajímala i Obec Mladý 
Smolivec, neboť její získání a opravu má dlouhodobě ve 
svém strategickém plánu. Cena uváděná k prodeji ale byla 
značně vysoká. V současné době změnila Českobudě-
jovická diecéze svou politiku a areál fary a kostela nabízí 
Obci Mladý Smolivec k bezúplatnému převodu, ale to bude 
předmětem dalších jednání nejen na úrovni obecního 
zastupitelstva.

Historie této budovy je velmi rozsáhlá a nedá se 
podrobně vtěsnat na jednu stránku papíru. Dnes budova 
působí z venku jako ruina. Mě osobně jako budislavického 
rodáka a občana, dost zajímá, co s touto budovou do 
budoucna bude, neboť ať už za zdmi fary, nebo kostela dost 
výrazně kráčely dějiny obce a zde žijících rodin. Uvědomme 
si, že se zde naši předkové křtili, zapisovali do biřmovacích 
knih, ženili či vdávali a na konec také pohřbívali. Z těchto 
důvodů doufám v zachování fary i kostela, neboť se jedná 
o místní kulturní dědictví po našich předcích.

Jan Spour, kronikář
Čerpáno z Pamětní knihy Budislavic

V období od 15. 3. do 30. 4. 2021 probíhal projet I.BTO 
s názvem Putování Smoliveckem, kdy účastník si buď 
vytiskl nebo vyzvedl mapku s putováním, formulář 
s otázkami a mohl vyrazit.

Smyslem tohoto projektu bylo, nesedět doma v domě 
pandemie a udělat něco pro zdraví a rovněž se něco 
dozvědět o našem místopisu jak z minulosti, tak ze 
současnosti. Otázky byly jednoduché a některé jistě 
účastníci dokázali zodpovědět z hlavy, ale na některé 
museli hledat odpovědi na informačních tabulích na 
cyklostezce, v místní knihovně, na pomnících padlým, 
nebo na místních historických budovách. Když tento 
projekt vznikal, nedovedl jsem si představit, zda bude mít 
nějaký smysl ho připravovat, protože nebylo jisté, zda se 
někdo putování zúčastní. Tyto úvahy byly vyvráceny již 

druhý den po spuštění projektu, neboť se vrátil první 
vyplněný dotazník. Dalším pozitivním zjištěním bylo, že se 
projektu zúčastnily celé rodiny a udělaly si tak společný 
výlet. Celkem se do projektu zapojilo třicet dva účastníků. 
Projekt podpořila Obec Mladý Smolivec a díky tomu mohl 
být každý zúčastněný odměněn za svou aktivitu. Do 
budoucna se budeme snažit připravit podobný projekt, 
který bude zřejmě spuštěn v podzimních měsících a bude 
již zasahovat i mimo území Smolivecka. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zúčastněným, díky 
kterým se člověk dozvěděl, že projekt nepřipravoval 
zbytečně. Rovněž Obci Mladý Smolivec za podporu a dou-
fám, že se dalšího projektu zúčastní ještě více putujících 
a bude je procházka po okolí bavit.

Jan Spour

Vyhodnocení projektu Putování Smoliveckem
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Tip na výlet s I. BTO

Město Písek Fara Budislavice
Již jste si jistě zvykli, že vám poslední dobou touto 

formou dávám tipy na výlety, které určitě stojí za to 
podniknout. V číslech minulých jsem spíš dával tipy na 
přírodní krásy, ale nejen v přírodě se nechají najít 
zajímavosti, které vás určitě potěší. Tentokrát zavedu 
čtenáře za zajímavostmi města Písku.

Mezi největší zajímavosti města samozřejmě patří 
Kamenný most v Písku, který ale tento název získal až 
v roce 2007. Během své výstavby byl nazýván pouze 
mostem kamenným a most měl být pojmenován podle 
prvního, který přes most překoná řeku Otavu. Podle pověsti 
jako první překonal řeku po mostě jelen, proto je most 
v historických análech nazýván mostem Jelením. Tento 
most se pyšní titulem nejstarší most v Čechách a patří mezi 
nejstarší mosty v Evropě. Starší byl pouze Juditin most 
v Praze přes Vltavu, který byl předchůdcem Karlova mostu. 
Most byl vybudován za vlády Přemysla Otakara II 
a zajímavé je, že byl vybudován na suchu, a po dostavbě 
byla řeka uměle svedena do stávajícího koryta pod most. 
Poprvé se o mostě zmiňuje Karel IV, ve svém nařízení, aby 
všechny pokuty vybírané ve městě byly použity na jeho 
údržbu. Ale dost již o mostu. Písek má i jiné zajímavosti, 
které stojí za zhlédnutí. Nedaleko již zmiňovaného mostu, 
na náplavce jsou každý rok zhotovovány sochy z písku. 
Jedná se o projekt, který je realizován každoročně 
a zajímavá je už jen samotná výroba sochy. Písek totiž není 

ničím spojován a sochy drží pohromadě pouze hutněním 
a posléze začne sochař sochy tvořit. Mnohé z vás 
samozřejmě napadne, že sochy nemůžou dlouho vydržet, 
protože je musí rozpustit déšť. I pro mě bylo překvapením, 
že sochy déšť vydrží, i když postupně začínají podléhat 
zkáze. V roce 2013 je úplně zničila povodeň a oproti tomu 
byl rekordmanem v životnosti rok 2018, kdy sochy vydržely 
až do prosince. Další zajímavostí města je vodní elektrárna 
a přilehlé muzeum. Zdejší elektrárna je rovněž nejstarší 
tohoto typu v Čechách. Během návštěvy je možno se dostat 
až do samého srdce elektrárny, která stále dodává elektřinu 
do sítě. V muzeu je k vidění i rarita, kterou je exponát 
Girardovi turbíny unikátní konstrukce. V nastalém čase je 
ale před návštěvou vhodné si ověřit otevírací dobu muzea, 
neboť se za poslední dobu hodně měnila a také jak víme, 
byla muzea také uzavřena. Po prohlídce muzea můžete 
využít procházku po břehu řeky |Otavy, kde se nachází 
několik hospůdek a grilů s romantickým posezením 
a výhledem na řeku.

To bylo město Písek a další typ na výlet s I. BTO. V měsíci 
červenci vyráží již I.BTO na splouvání Vltavy z Vyššího 
Brodu do Boršova nad Vltavou, takže v příštím vydání vyjde 
popis plavby s tipy na ubytování. Všem čtenářům přeji 
krásné letní měsíce a nádherné výlety, kterých si doufám již 
budeme moci užívat bez omezení.

Jan Spour

Budovu fary v Budislavicích si jistě každý čtenář dokáže 
představit, neboť tato budova patří spolu s kostelem 
k místním monumentům. Dnes bych chtěl čtenářům 
přiblížit historii této budovy až po současnost.

Nejprve byl v Budislavicích kostel a první duchovní 
správci byli ubytování na faře, která byla ještě možná 
středověkého původu. Z roku 1723 hovoří archiv čížkovské 
fary o této staré budově, která se měla nacházet jižně od 
kostela na místě č. p. 7, které vlastnila rodina Pošibalů do 
roku 1839. Nová stávající budova vznikla na opačné 
straně, tedy severně od kostela při cestě směrem na 
Kladrubce. Dne 14. 12. 1785 podepsali rychtáři všech 
přifařených vsí, tedy Tomáš Spour z Budislavic, Bartoloměj 
Mašek z Přebudova, Vojtěch Vavřík z Kladrubec a Matěj 
Sedláček z Mladého Smolivce a ještě další dva sedláci 
prohlášení, že všichni sedláci povinovaní potažnou 
robotou, vykonají pro výstavbu obydlí pro duchovního 
pastýře tři dny roboty tak, jak jim to vrchnost nařídí. Protože 
se několik let nic nedělo, tak v roce 1792 požádali farníci 
krajský úřad v Písku, aby výstavbu podpořil. V roce 1793 
byly uzavřeny smlouvy na jednotlivé práce. Zednické práce 
byly zadány panu Václavu Kopřivovi ze Spáleného Poříčí 
a Janu Raškovi z Budislavic, tesařské Vavřinci Karasovi ze 
Spáleného Poříčí, truhlářské Josefu Smrčkovi z Budislavic 
a zámečnické Josefu Waldmanovi z Kasejovic. Na úhradě 
nákladů se podílel velkostatek a farníci, ale není jasné, 
v jakém poměru. Kdo vytvořil plány pro stavbu obydlí 
duchovního správce nelze říci, avšak se dochovaly dva 
signované zednickým mistrem Antonem Schackem. 
Návrhy byly dva pro patrovou budovu, jeden skromnější 
a druhý prostornější a honosnější. Jestli došlo k realizaci 
některého z nich, nebo jiného návrhu, to není známo. 
K obydlí duchovního správce patřila též stodola a ve druhé 

části chlév pro krávy, a byl zde přistavěn i chlívek pro 
prasata a kurník. Do farského dvora se vjíždělo ze silnice na 
Kladrubce a přes stodolu z cesty na hřbitov. Tyto vjezdy jsou 
zde patrny ještě dnes. Za farou směrem ke hřbitovu se 
rozkládala zeleninová zahrádka se studnou a sad. Posled-
ním zde žijícím duchovním správcem byl P. František Šulc, 
na kterého ve svém vypravování narážel můj děd, protože 
zde mezi místními zanechal nesmazatelnou stopu. Fara 
osiřela a od sedmdesátých až do začátku devadesátých let 
ji jako byt využívalo místní zemědělské družstvo. Po vydání 
v restitucích církvi se nikdy nepodařilo faru natrvalo osídlit 
a příležitostní nájemníci ji spíše devastovali. Posléze byla 
nabízena k prodeji a o její koupi se zajímala i Obec Mladý 
Smolivec, neboť její získání a opravu má dlouhodobě ve 
svém strategickém plánu. Cena uváděná k prodeji ale byla 
značně vysoká. V současné době změnila Českobudě-
jovická diecéze svou politiku a areál fary a kostela nabízí 
Obci Mladý Smolivec k bezúplatnému převodu, ale to bude 
předmětem dalších jednání nejen na úrovni obecního 
zastupitelstva.

Historie této budovy je velmi rozsáhlá a nedá se 
podrobně vtěsnat na jednu stránku papíru. Dnes budova 
působí z venku jako ruina. Mě osobně jako budislavického 
rodáka a občana, dost zajímá, co s touto budovou do 
budoucna bude, neboť ať už za zdmi fary, nebo kostela dost 
výrazně kráčely dějiny obce a zde žijících rodin. Uvědomme 
si, že se zde naši předkové křtili, zapisovali do biřmovacích 
knih, ženili či vdávali a na konec také pohřbívali. Z těchto 
důvodů doufám v zachování fary i kostela, neboť se jedná 
o místní kulturní dědictví po našich předcích.

Jan Spour, kronikář
Čerpáno z Pamětní knihy Budislavic

V období od 15. 3. do 30. 4. 2021 probíhal projet I.BTO 
s názvem Putování Smoliveckem, kdy účastník si buď 
vytiskl nebo vyzvedl mapku s putováním, formulář 
s otázkami a mohl vyrazit.

Smyslem tohoto projektu bylo, nesedět doma v domě 
pandemie a udělat něco pro zdraví a rovněž se něco 
dozvědět o našem místopisu jak z minulosti, tak ze 
současnosti. Otázky byly jednoduché a některé jistě 
účastníci dokázali zodpovědět z hlavy, ale na některé 
museli hledat odpovědi na informačních tabulích na 
cyklostezce, v místní knihovně, na pomnících padlým, 
nebo na místních historických budovách. Když tento 
projekt vznikal, nedovedl jsem si představit, zda bude mít 
nějaký smysl ho připravovat, protože nebylo jisté, zda se 
někdo putování zúčastní. Tyto úvahy byly vyvráceny již 

druhý den po spuštění projektu, neboť se vrátil první 
vyplněný dotazník. Dalším pozitivním zjištěním bylo, že se 
projektu zúčastnily celé rodiny a udělaly si tak společný 
výlet. Celkem se do projektu zapojilo třicet dva účastníků. 
Projekt podpořila Obec Mladý Smolivec a díky tomu mohl 
být každý zúčastněný odměněn za svou aktivitu. Do 
budoucna se budeme snažit připravit podobný projekt, 
který bude zřejmě spuštěn v podzimních měsících a bude 
již zasahovat i mimo území Smolivecka. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem zúčastněným, díky 
kterým se člověk dozvěděl, že projekt nepřipravoval 
zbytečně. Rovněž Obci Mladý Smolivec za podporu a dou-
fám, že se dalšího projektu zúčastní ještě více putujících 
a bude je procházka po okolí bavit.

Jan Spour

Vyhodnocení projektu Putování Smoliveckem
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Mateřská trilogie – 1. část

Když jsem se koncem května roku 2020 dozvěděla, že 
čekáme miminko, byla jsem opravdu hodně překvapená. 
Mé těhotenství nebylo vůbec plánované a lze tedy 
s klidným srdcem říci, že se nám narodilo „karanténové 
miminko“. To ale dost předbíhám.

Vraťme se k mému těhotenství. O tom, že jsem těhotná 
a v lednu se mi narodí miminko, jsem se dozvěděla až od 
gynekologa, kam jsem šla shodou okolností na běžnou 
prohlídku. Nedělala jsem si tedy žádný test a na takovou 
novinku jsem nebyla vůbec připravená. V autě na mě 
tenkrát čekal přítel, na kterého jsem to vybalila hned na 
parkovišti a vzpomínám si, že byl na pár vteřin bílý jako 
stěna. Zprávu jsme ale rozdýchali, a nakonec se těšili na 
přírůstek do rodiny.

První měsíce jsem si ale prošla typickými ranními 
nevolnostmi, které světe div se, jsou nejhorší večer. Zvra-
cela jsem, byla jsem unavená a neměla na nic chuť. Svoji 
oblíbenou snídani, bílý jogurt s ovocem, jsem si nedopřála 
hodně dlouho. Navíc ani těhotenství nebylo ideální a doktor 
mě chtěl poslat na rizikové. Díky koronaviru jsem měla 
v práci homeoffice, takže předčasný odchod na mateřskou 
se nekonal a já dál v klidu pracovala „z postele“. 

Vše se po prvním trimestru zklidnilo a mně se vrátila 
chuť k jídlu. A že najednou byla pořádná J. Další zásadní 
věcí bylo, že jsme vyšli na veřejnost s mým těhotenstvím 
a už se spustila vlna nadšení. V mé rodině se jedná o první 
vnouče, takže si dokážete představit tu pozornost, které se 
mi dostávalo. Pomalu jsem se začala těšit, že začnu 
zařizovat dětský pokojík a nakupovat výbavičku, ale vyvstal 
další „problém“. Miminko nám nechtělo dlouho odhalit své 
pohlaví. Na každé kontrole jsem se těšila, že konečně už, 
ale pokaždé se mimčo schovávalo. I když nám na pohlaví 
nezáleželo, tak jsme byli s přítelem oba zvědaví a tohle 
napínání nás dost frustrovalo. Celá rodina uzavírala sázky 
a pojali celou situaci jako hru. Když ani v sedmém měsíci 
mimčo nespolupracovalo, rozhodli jsme se, že vyzkoušíme 
3D ultrazvuk. Bohužel nic takového nehradí pojišťovna, 
a tak nás odhalení pohlaví stálo 1500 Kč. Na 3D 
ultrazvuku nám s velkou jistotou řekli, že čekáme 
chlapečka. 

Vybrat jméno bylo dost složité, protože pro holčičku 
mám vybrané jméno několik let a přítelovi se také líbí, ale 
vybrat jméno pro chlapečka byl oříšek. Po dloubání 
a hloubání jsme nakonec zvolili jméno Mikuláš, hlavně 
kvůli zdrobnělině Miki. 

Třetí trimestr už byl náročný hlavně v tom, že člověk tahá 
to břicho, ale jinak jsem se cítila skvěle. Užívala jsem si 
svátky a těšila se z příprav na příchod miminka. Nakonec 
jsem přibrala cca 14 kg, což je takový zlatý střed. Termín 
porodu jsem měla 29. 1. 2021, ale malý se narodil 
o 10 dní dříve, o čemž Vám povím v příštím čísle.

Veronika Kubová

V srpnu, kdy probíhalo lehce covidové rozvolnění jsme 
se dozvěděli, že příští rok budeme tři. Překvapeni jsme byli, 
ale tato zpráva byla tak trochu v očekávání. Říkala jsem si, 
že bych raději dodělala vysokou školu bez těhotenských 
nevolností a zbytečně se nenervovala, ale přišlo to trochu 
dříve. Nechávali jsme tomu volný průběh.

V srpnu jsem si udělala test, tušila jsem, že je něco jinak, 
na druhé straně nic nenasvědčovalo tomu, že bych mohla 
být těhotná, neměla jsem žádné nevolnosti. Na bitvě na 
vraždě mi sedl i alkohol, nebyla jsme unavená, náladová, 
prostě nic. 

Objednala jsem se na prohlídku, kde mi lékař těhotenství 
potvrdil, měli jsme velkou radost a já doufala, že to i nadále 
bude v poklidu a já složím státní zkoušky. Jelikož se zase 
vrátil ostrý covid, vše se zavřelo, nikam se nesmělo, tak ani 
my jsme se nikdo moc neukazovali. Naše mimčo se pěkně 
schovalo, v teple, doma J. O budoucím přírůstku věděla 
jen rodina a v práci.

Pracovala jsem celou dobu, na mateřskou jsem 
odcházela 6 týdnů před termínem porodu. 

V druhém trimestru jsme se dozvěděli, že to bude kluk. 
Na to mi manžel odpověděl, že to bylo jasné, přece ví, co 

To, že čekám miminko, jsme se dozvěděla koncem 
listopadu 2020 díky domácímu testu. Jelikož jsme 
miminko vyloženě neplánovali, byli jsme s manželem oba 
lehce překvapení, ale i přesto nadšení. Hned jsem se 
objednala ke své doktorce, abychom měli tuto novinku 
ověřenou. Ta to potvrdila, a dokonce mě překvapila tím, že 
jsem již na konci druhého měsíce. Ještě ten večer jsme se 
rozhodli, že začneme vybírat jména. Jméno pro holčičku už 
jsme měli vybrané dlouho před tím, ale na jméně pro 
chlapce jsme se do té doby shodnout nemohli. Proto jsme 
si otevřeli kalendář s chlapeckými jmény a postupně 
vylučovali, až jsme si nakonec vybrali. 

Rodinám jsme tuto radostnou novinu oznámili ještě před 
ukončením třetího měsíce. Samozřejmě z toho měli velikou 
radost a začali se na příchod nového člena také moc těšit. 

Celé těhotenství jsem měla klidné, žádné ranní nevol-
nosti ani nechutenství či naopak přehnané chutě. Celkem 
mě až samotnou překvapilo, jak dobře to snáším. Díky 
tomu jsem se mohla věnovat činnostem jako před 
těhotenstvím. Bylo to hlavně běhání a i po konzultaci 
s doktorkou jsem dostala zelenou v jeho pokračování. 
Později jsem ho ale nahradila delšími procházkami 
a těhotenskou jógou. V posledním měsíci mě nejvíce 
přepadali chutě na všechno sladké, naštěstí jsem 
nepřibrala víc jak 12 kg. A jelikož se po narození miminka 
chystám vrátit k přerušenému běhu, tak doufám, že půjdou 
nabraná kila i rychle dolů�J. 

Do práce jsem chodila po celou dobu až do nástupu na 
mateřskou dovolenou, což je 6 týdnů před termínem 
porodu. Umožnil mi to hlavně hladký průběh těhotenství 
a i to, že jakožto účetní v práci převážně sedím a nevyko-
návám žádnou těžkou práci. 

Zařizování výbavičky a dalších věcí pro miminko nám 
trochu narušilo uzavření obchodů z důvodu Covidu. Jelikož 
jsem si některé věci jako je kočárek, vajíčko, postýlku apod. 

chtěla vyzkoušet a osobně prohlédnout, měla jsem smůlu. 
Nakupování na slepo se mi opravdu moc nelíbilo, ale 
nakonec musím říct, že to dopadlo dobře. Všechny 
potřebné věci jsem přes internet sehnala. Některé dokonce 
i podědila od bratrance, což nám značně ušetřilo rozpočet. 
Teď už se jenom těšíme na příchod našeho drobečka. 
Jelikož je to malý „stydlín“, tak na pohlaví si musíme počkat 
až do porodnice. Termín mám 26. 6., ale uvidíme, jak se 
miminku bude nebo nebude chtít na svět.

Aneta Tichá

Těhotenství

Těhotenství

Těhotenství

dělá, ne? J I když jsem chtěla více holčičku, nakonec jsem si řekla, že 
není všem dnům konec a třeba se ještě povede. Hlavně, že je vše, jak 
má být. Jméno jsme vybrali, nad očekávání rychle. Po všech debatách 
jsme se shodli, že to bude Vašík, po babičce J. (Pro ty, kdo neví, 
mamka se jmenuje Václava). 

Třetí trimestr už byl o něco horší, měla jsem křeče, bolely a natékaly 
mi ruce. Ale vymyslela jsem si bílení, mytí oken a vrhla jsem se do 
úklidu. Kamarádky strašily, že porodím dřív, ať odpočívám. Ale nedalo 
mi to, cítila jsem se v pohodě. Celkem jsem přibrala 15 kilo. Termín 
porodu byl 15. 4. 2021, ale nakonec…

Veronika Vonášková
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Mateřská trilogie – 1. část

Když jsem se koncem května roku 2020 dozvěděla, že 
čekáme miminko, byla jsem opravdu hodně překvapená. 
Mé těhotenství nebylo vůbec plánované a lze tedy 
s klidným srdcem říci, že se nám narodilo „karanténové 
miminko“. To ale dost předbíhám.

Vraťme se k mému těhotenství. O tom, že jsem těhotná 
a v lednu se mi narodí miminko, jsem se dozvěděla až od 
gynekologa, kam jsem šla shodou okolností na běžnou 
prohlídku. Nedělala jsem si tedy žádný test a na takovou 
novinku jsem nebyla vůbec připravená. V autě na mě 
tenkrát čekal přítel, na kterého jsem to vybalila hned na 
parkovišti a vzpomínám si, že byl na pár vteřin bílý jako 
stěna. Zprávu jsme ale rozdýchali, a nakonec se těšili na 
přírůstek do rodiny.

První měsíce jsem si ale prošla typickými ranními 
nevolnostmi, které světe div se, jsou nejhorší večer. Zvra-
cela jsem, byla jsem unavená a neměla na nic chuť. Svoji 
oblíbenou snídani, bílý jogurt s ovocem, jsem si nedopřála 
hodně dlouho. Navíc ani těhotenství nebylo ideální a doktor 
mě chtěl poslat na rizikové. Díky koronaviru jsem měla 
v práci homeoffice, takže předčasný odchod na mateřskou 
se nekonal a já dál v klidu pracovala „z postele“. 

Vše se po prvním trimestru zklidnilo a mně se vrátila 
chuť k jídlu. A že najednou byla pořádná J. Další zásadní 
věcí bylo, že jsme vyšli na veřejnost s mým těhotenstvím 
a už se spustila vlna nadšení. V mé rodině se jedná o první 
vnouče, takže si dokážete představit tu pozornost, které se 
mi dostávalo. Pomalu jsem se začala těšit, že začnu 
zařizovat dětský pokojík a nakupovat výbavičku, ale vyvstal 
další „problém“. Miminko nám nechtělo dlouho odhalit své 
pohlaví. Na každé kontrole jsem se těšila, že konečně už, 
ale pokaždé se mimčo schovávalo. I když nám na pohlaví 
nezáleželo, tak jsme byli s přítelem oba zvědaví a tohle 
napínání nás dost frustrovalo. Celá rodina uzavírala sázky 
a pojali celou situaci jako hru. Když ani v sedmém měsíci 
mimčo nespolupracovalo, rozhodli jsme se, že vyzkoušíme 
3D ultrazvuk. Bohužel nic takového nehradí pojišťovna, 
a tak nás odhalení pohlaví stálo 1500 Kč. Na 3D 
ultrazvuku nám s velkou jistotou řekli, že čekáme 
chlapečka. 

Vybrat jméno bylo dost složité, protože pro holčičku 
mám vybrané jméno několik let a přítelovi se také líbí, ale 
vybrat jméno pro chlapečka byl oříšek. Po dloubání 
a hloubání jsme nakonec zvolili jméno Mikuláš, hlavně 
kvůli zdrobnělině Miki. 

Třetí trimestr už byl náročný hlavně v tom, že člověk tahá 
to břicho, ale jinak jsem se cítila skvěle. Užívala jsem si 
svátky a těšila se z příprav na příchod miminka. Nakonec 
jsem přibrala cca 14 kg, což je takový zlatý střed. Termín 
porodu jsem měla 29. 1. 2021, ale malý se narodil 
o 10 dní dříve, o čemž Vám povím v příštím čísle.

Veronika Kubová

V srpnu, kdy probíhalo lehce covidové rozvolnění jsme 
se dozvěděli, že příští rok budeme tři. Překvapeni jsme byli, 
ale tato zpráva byla tak trochu v očekávání. Říkala jsem si, 
že bych raději dodělala vysokou školu bez těhotenských 
nevolností a zbytečně se nenervovala, ale přišlo to trochu 
dříve. Nechávali jsme tomu volný průběh.

V srpnu jsem si udělala test, tušila jsem, že je něco jinak, 
na druhé straně nic nenasvědčovalo tomu, že bych mohla 
být těhotná, neměla jsem žádné nevolnosti. Na bitvě na 
vraždě mi sedl i alkohol, nebyla jsme unavená, náladová, 
prostě nic. 

Objednala jsem se na prohlídku, kde mi lékař těhotenství 
potvrdil, měli jsme velkou radost a já doufala, že to i nadále 
bude v poklidu a já složím státní zkoušky. Jelikož se zase 
vrátil ostrý covid, vše se zavřelo, nikam se nesmělo, tak ani 
my jsme se nikdo moc neukazovali. Naše mimčo se pěkně 
schovalo, v teple, doma J. O budoucím přírůstku věděla 
jen rodina a v práci.

Pracovala jsem celou dobu, na mateřskou jsem 
odcházela 6 týdnů před termínem porodu. 

V druhém trimestru jsme se dozvěděli, že to bude kluk. 
Na to mi manžel odpověděl, že to bylo jasné, přece ví, co 

To, že čekám miminko, jsme se dozvěděla koncem 
listopadu 2020 díky domácímu testu. Jelikož jsme 
miminko vyloženě neplánovali, byli jsme s manželem oba 
lehce překvapení, ale i přesto nadšení. Hned jsem se 
objednala ke své doktorce, abychom měli tuto novinku 
ověřenou. Ta to potvrdila, a dokonce mě překvapila tím, že 
jsem již na konci druhého měsíce. Ještě ten večer jsme se 
rozhodli, že začneme vybírat jména. Jméno pro holčičku už 
jsme měli vybrané dlouho před tím, ale na jméně pro 
chlapce jsme se do té doby shodnout nemohli. Proto jsme 
si otevřeli kalendář s chlapeckými jmény a postupně 
vylučovali, až jsme si nakonec vybrali. 

Rodinám jsme tuto radostnou novinu oznámili ještě před 
ukončením třetího měsíce. Samozřejmě z toho měli velikou 
radost a začali se na příchod nového člena také moc těšit. 

Celé těhotenství jsem měla klidné, žádné ranní nevol-
nosti ani nechutenství či naopak přehnané chutě. Celkem 
mě až samotnou překvapilo, jak dobře to snáším. Díky 
tomu jsem se mohla věnovat činnostem jako před 
těhotenstvím. Bylo to hlavně běhání a i po konzultaci 
s doktorkou jsem dostala zelenou v jeho pokračování. 
Později jsem ho ale nahradila delšími procházkami 
a těhotenskou jógou. V posledním měsíci mě nejvíce 
přepadali chutě na všechno sladké, naštěstí jsem 
nepřibrala víc jak 12 kg. A jelikož se po narození miminka 
chystám vrátit k přerušenému běhu, tak doufám, že půjdou 
nabraná kila i rychle dolů�J. 

Do práce jsem chodila po celou dobu až do nástupu na 
mateřskou dovolenou, což je 6 týdnů před termínem 
porodu. Umožnil mi to hlavně hladký průběh těhotenství 
a i to, že jakožto účetní v práci převážně sedím a nevyko-
návám žádnou těžkou práci. 

Zařizování výbavičky a dalších věcí pro miminko nám 
trochu narušilo uzavření obchodů z důvodu Covidu. Jelikož 
jsem si některé věci jako je kočárek, vajíčko, postýlku apod. 

chtěla vyzkoušet a osobně prohlédnout, měla jsem smůlu. 
Nakupování na slepo se mi opravdu moc nelíbilo, ale 
nakonec musím říct, že to dopadlo dobře. Všechny 
potřebné věci jsem přes internet sehnala. Některé dokonce 
i podědila od bratrance, což nám značně ušetřilo rozpočet. 
Teď už se jenom těšíme na příchod našeho drobečka. 
Jelikož je to malý „stydlín“, tak na pohlaví si musíme počkat 
až do porodnice. Termín mám 26. 6., ale uvidíme, jak se 
miminku bude nebo nebude chtít na svět.

Aneta Tichá

Těhotenství

Těhotenství

Těhotenství

dělá, ne? J I když jsem chtěla více holčičku, nakonec jsem si řekla, že 
není všem dnům konec a třeba se ještě povede. Hlavně, že je vše, jak 
má být. Jméno jsme vybrali, nad očekávání rychle. Po všech debatách 
jsme se shodli, že to bude Vašík, po babičce J. (Pro ty, kdo neví, 
mamka se jmenuje Václava). 

Třetí trimestr už byl o něco horší, měla jsem křeče, bolely a natékaly 
mi ruce. Ale vymyslela jsem si bílení, mytí oken a vrhla jsem se do 
úklidu. Kamarádky strašily, že porodím dřív, ať odpočívám. Ale nedalo 
mi to, cítila jsem se v pohodě. Celkem jsem přibrala 15 kilo. Termín 
porodu byl 15. 4. 2021, ale nakonec…

Veronika Vonášková
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MŠ Starý Smolivec ZŠ Hvožďany

MDD
První červnový týden jsme konečně měli slunečné 

počasí, které přímo lákalo ven. Čekal nás týden plný 
zábavy. V pondělí jsme si povídali o vzniku MDD, o tom, jak 
skvělé je být malý. Kdo za děti zodpovídá, a jaká mají práva. 
V úterý 1. června jsme připravili za pomoci maminek 
Dětský den, tento rok s pejskem a kočičkou, kteří nás jako 
maskoti provázejí celým školním rokem. Děti si chvilku 
odpočinuly po obědě, nasvačily se a vše mohlo na zahradě 
školky začít.  Při soutěžích děti zadělaly těsto na dortíky, 
a než se nám dobrůtky upekly, pověsili jsme prádlo, 
ozdobili noční košilku, prolézali okénkem, skládali jsme 
obrázky. Po splnění všech úkolů dostaly děti balíček se 
sladkou odměnou a upečený dortík.

Ve středu 2. června čekalo děti překvapení. Pejsek 
a kočička pro ně připravili výlet s plněním úkolů. Po 
Formanské stezce došly až do Dožic. Po cestě se posilnily 
výbornou svačinkou, poskládaly lodičky, poslaly je po vodě 
do světa a prohlédly si zvířátka na pastvě.

V pátek 4. června jsme šli přes Balkáček na nanuk do 
Radošic, všichni jsme se těšili, na sladkou tečku celého 
týdne.    

Za MŠ Starý Smolivec
Stáňa Marková

Mateřská škola a 1. – 3. ročník 
hvožďanské školičky shlédly expozici 
s netradičním pojetím Starých pověstí 
českých a výstavu lesních skřítků. Ve 
výtvarných dílničkách si děti mohly zkusit 
vytvořit svého 3D skřítka a ochutnaly super 
zmrzlinu.

Po odmlce kulturních akcí a výletů jsme narychlo přemluvili 
dvorního majitele busu pana Růžičku a obvolali možnosti 
návštěvy Pražského hradu a Národního muzea. Nastal čtvrtek 
10. 6. 2021 a plný vůz francouzské výroby se hnal ku Praze. 
Jelikož naše kulturní klenoty se probouzejí stále ještě pomalu, tak 
Pražský hrad a Katedrála patřily pouze nám. Úplně prázdná 
nádvoří a sakrální budova působily až démonicky. Ticho a pouze 
nahodilé výkřiky úžasu nerušily pohodovou prohlídku. Naprosto 
totožná situace byla i ve Zlaté uličce, ani noha, prostě nevšední 
okamžiky.

Drobné zklamání pro nás starší a pamětníky bylo Národní 
muzeum, stále ještě prosté bývalých exponátů z říše zvířat 
a vývoje člověka nejen u nás. Částečně to zachránila trvalá 
expozice hornin a minerálů – to je opravdová palba hlavně pro 
obdivovatele polodrahokamů, ale zaujme i lajka svým nejen 
barevným spektrem.

Nedalo se jinak, zakončení proběhlo v budově u McDonaldu 
– pro některé děti svatyní té správné výživy.

 Mgr. Marcel Voříšek

Badatelství se stalo pevnou součástí našich hodin přírodopisu a fyziky. Není nad to, když si děti 
mohou všechno prakticky vyzkoušet. Samy si naplánují pokusy, provádějí je a vyhodnocují výsledky. 
Zamýšlejí se, co udělaly „špatně“, když druhé skupince „to vyšlo jinak“. A k tomu všemu jim slouží 
naše nové soupravy pro přírodovědné pokusy, které finančně podpořila MAS Podbrdsko. Dětem se 
moc líbí a rády s nimi pracují.

Děkujeme!!

Mgr. Jana Pižlová, učitelka

       

Žáci 1. – 5. ročníku si zopakovali 
základní pravidla silničního provozu 
v učebně i na trati. Někteří se pokusili získat 
průkaz cyklisty jízdou zručnosti i testem.

Opět jsme vyrazili 
do Čechovy stodoly

Praha jako „dřív“

Bádáme, zkoumáme

Děti z Hvožďan 
navštívily dopravní 
hřiště Příbram

Výlet 9. ročník
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MŠ Starý Smolivec ZŠ Hvožďany

MDD
První červnový týden jsme konečně měli slunečné 

počasí, které přímo lákalo ven. Čekal nás týden plný 
zábavy. V pondělí jsme si povídali o vzniku MDD, o tom, jak 
skvělé je být malý. Kdo za děti zodpovídá, a jaká mají práva. 
V úterý 1. června jsme připravili za pomoci maminek 
Dětský den, tento rok s pejskem a kočičkou, kteří nás jako 
maskoti provázejí celým školním rokem. Děti si chvilku 
odpočinuly po obědě, nasvačily se a vše mohlo na zahradě 
školky začít.  Při soutěžích děti zadělaly těsto na dortíky, 
a než se nám dobrůtky upekly, pověsili jsme prádlo, 
ozdobili noční košilku, prolézali okénkem, skládali jsme 
obrázky. Po splnění všech úkolů dostaly děti balíček se 
sladkou odměnou a upečený dortík.

Ve středu 2. června čekalo děti překvapení. Pejsek 
a kočička pro ně připravili výlet s plněním úkolů. Po 
Formanské stezce došly až do Dožic. Po cestě se posilnily 
výbornou svačinkou, poskládaly lodičky, poslaly je po vodě 
do světa a prohlédly si zvířátka na pastvě.

V pátek 4. června jsme šli přes Balkáček na nanuk do 
Radošic, všichni jsme se těšili, na sladkou tečku celého 
týdne.    

Za MŠ Starý Smolivec
Stáňa Marková

Mateřská škola a 1. – 3. ročník 
hvožďanské školičky shlédly expozici 
s netradičním pojetím Starých pověstí 
českých a výstavu lesních skřítků. Ve 
výtvarných dílničkách si děti mohly zkusit 
vytvořit svého 3D skřítka a ochutnaly super 
zmrzlinu.

Po odmlce kulturních akcí a výletů jsme narychlo přemluvili 
dvorního majitele busu pana Růžičku a obvolali možnosti 
návštěvy Pražského hradu a Národního muzea. Nastal čtvrtek 
10. 6. 2021 a plný vůz francouzské výroby se hnal ku Praze. 
Jelikož naše kulturní klenoty se probouzejí stále ještě pomalu, tak 
Pražský hrad a Katedrála patřily pouze nám. Úplně prázdná 
nádvoří a sakrální budova působily až démonicky. Ticho a pouze 
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Žáci 1. – 5. ročníku si zopakovali 
základní pravidla silničního provozu 
v učebně i na trati. Někteří se pokusili získat 
průkaz cyklisty jízdou zručnosti i testem.

Opět jsme vyrazili 
do Čechovy stodoly

Praha jako „dřív“

Bádáme, zkoumáme

Děti z Hvožďan 
navštívily dopravní 
hřiště Příbram

Výlet 9. ročník
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ZŠ Hvožďany ZŠ Hvožďany

ZŠ Hvožďany – akce na červenec

ź 1. 7. 
Zahájení hlavních (letních) prázdnin!!!

ź 19. - 23. 7.
1. turnus příměstského tábora: sportovní

ź 26. - 30. 7.
2. turnus příměstského tábora: divadelní

ź 2. - 6. 7.
3. turnus příměstského tábora: zážitkový

MATEŘSKÁ ŠKOLA JE V DOBĚ LETNÍCH PRÁZDNIN 
V PROVOZU
od 26. 7. do 6. 8. 2021 – od 6.30 do 16.30!!

ÚŘEDNÍ DNY V DOBĚ LETNÍCH PRÁZDNIN
budova ZŠ – pondělky od 8.00 do 12.00!!

Aktuality, dokumenty, fotogalerii, informace z jídelny 
a mnoho dalšího naleznete na webu 
www.zsmshvozdany.cz

PODĚKOVÁNÍ

V závěru letošního školního roku se s námi loučí po 
téměř celoživotním profesním působení na naší škole 
Mgr. Alena Weinfurterová – odchází si plně užívat 
zasloužený důchod a vnoučátka. Po celá léta byla 
obětavou, důslednou, spolehlivou a energickou 
kantorkou, která dávala žákům a škole mnoho nad 
rámec běžných povinností. Po celá léta byla pravou 
rukou ředitelek školy, věnovala se zájmové činnosti 
dětí, účastnila se jako vedoucí na letních táborech 
a na dalších mimoškolních aktivitách.

Za to vše jí patří obrovské díky.

Druhým pracovníkem, který se s námi po osmi 
letech loučí, je oblíbená vychovatelka ŠD 
Eva Šindelářová. Vždy se obětavě a s láskou 
věnovala dětem ve své družince. 

Také jí patří velké poděkování.

Všem zaměstnancům obou škol, žákům a rodičům přeji po velmi náročném školním roce krásné slunečné letní 
prázdniny, klid a pohodu… A hlavně, abychom se v září ve zdraví sešli již za normálních podmínek.

Mgr. Ivana Juračková, ředitelka školy

Zprávy z hvožďanské školky
ź V rámci projektu „Zdravá strava“ přijela do školky „Vanda a Standa“ s hudebním vystoupením. Hravou formou děti 

poznávaly základy správného stolování, proč si mýt ruce a jak vybírat zdravé potraviny, naučily se nové písničky i říkanky 
a všichni jsme po delší době přivítali bezva návštěvu.

ź Den dětí byl plný sluníčka, her a soutěží. S chutí a odvahou se děti zapojily do plnění zajímavých úkolů. Největším 
zážitkem bylo opravdové kolo štěstí. Každý odcházel s několika odměnami, takže štěstí přálo ten den úplně všem.

ź Víme, že ve zdravém těle je i zdravý duch a proto většinu aktivit směřujeme do přírody. Také další bezva lekci jógy s Ivou 
Ceradskou si užily děti i učitelky na zahradě školky. Cvičení zdar!

ź Hurá na výlet, Čechova stodola na nás čeká. Jako vždy byla plná dobrodružství, pověstí a skřítků. Batůžky plné dobrot 
a řízků během dne postupně mizely. Kdo chce splnit všechny úkoly, dozvědět se vše o Libuši, praotci Čechovi a poměřit 
své síly s Bivojem, nalézt drahokam v tmavé jeskyni, kam světýlko nezasvítí, nesmí být žádný třasořitka. I když nás 
celodenní výlet unavil a mnoho z nás si dalo v autobuse “šlofíka“, byl to hezky strávený den se svými kamarády.

ź Pan Dvořák je zkušený lektor a vášnivý včelař. Dne 18. 6. seznámil děti se včelím královstvím. Viděli jste někdy skleněný 
včelí úl s jeho životem? To je věc! Děti si zahrály na včelí královnu, dělnice i trubce, sbíraly a třídily pylová zrnka, 
ochutnávaly med a vyrobily dárek z vosku. Podle zájmu 
dětí určitě ve školce rostou noví mladí včelaři.

ź Do konce června nás čeká ještě spousta zajímavých 
aktivit, jízda na koních, divadlo „O koťátku, které 
zapomnělo mňoukat“, dobrodružná výprava, slavnostní 
pasování předškoláků, zahradní slavnost a „hoblinková 
školka“. Ale o těch až příště.

Za MŠ Hvožďany
Sloupová Pavla
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